
noodzakelijke dynamiek in onderwijs- en onderzoekprogramma's past 
een duidelijke waarschuwing. De universitaire traditie van iimovatie is: 
vernieuwing door groei; we zullen samen moeten leren innovatie door her
verdeling tot stand te brengen; en dat zal hoge eisen stellen aan beleids
vorming en bestuurskracht. Kortom, wij zullen er voor moeten zorgen dat 
niet al onze tijd heengaat met kort-zicht-werk — er zal ruimte moeten blijven 
voor denken over de toekomst, hoe onzeker we ook zijn ten aanzien van te 
verwachten overheidsmaatregelen. Dat zal een goed tegenwicht opleveren 
tegen de matheid en het defaitisme dat overal om zich heengrijpt — ook in 
de studentenwereld kunnen wij dit constateren — want daar zullen we ons 
niet aan overgeven. 

De initiatieven die er dan toch nog zijn moeten volop de steun krijgen die 
ze verdienen. Dat dit niet altijd het geval is kan ik illustreren met een voor
beeld op landelijk niveau. Onvoldoende steun is gegeven aan de aanbevelin
gen van de zgn. Verkenningscommissie Onderwijsresearch, die al in 1976 
ideeën heeft geformuleerd voor de uitbouw van onderwijskundig onderzoek 
in Nederland. Ook het aandringen van de Raad van Advies voor het Weten
schapsbeleid, de R.A.W.B., heeft tot nu toe niets geholpen. Als een stevige 
aanpak uitblijft zullen de negatieve geluiden, die al ten aanzien van de 
kwaliteit en de relevantie van dit onderzoek worden gehoord alleen maar 
aangewakkerd worden, zodat het al bestaande onbehagen als een zichzelf 
vervullende profetie gaat werken; en dat betekent afbraak. 

Kortom, we moeten oppassen voor de boedelbewaarders-mentaliteit. Meer 
leven in de brouwerij, meer innovatie is naar mijn overtuiging te verwachten 
als er, hoe beperkt ook, mogelijkheden blijven om initiatieven te belonen. 
Anders wordt het uitzichtloos. 
In dit verband is het wellicht interessant te wijzen op het stimuleringsfonds 
dat de Minister van Wetenschapsbeleid ter beschikking heeft gekregen. Voor 
dit jaar is 5 miljoen voor dat fonds uitgetrokken; het bedrag zal jaarlijks 
oplopen tot 13 miljoen in 1981. In het jaaradvies 1979 van de R.A.W.B., 
ondertekend door de toenmalige R.A.W.B.-voorzitter Van Trier — enkele 
maanden voordat hij minister van Wetenschapsbeleid werd — wordt op dit 
stimuleringsfonds ingegaan. Tussen haakjes: dat is een interessante situatie: 
de huidige minister heeft zichzelf publiekelijk geadviseerd. Dat advies luidt: 
gebruik dat geld voor nieuwe — b.v. maatschappelijk relevante — initiatie
ven, en laat niet het fonds grotendeels besteed worden aan het wegnemen 
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